
| روزنامه جوان |  شماره 34587 |  1436 رمض��ان  اول   |  1394 28خ��رداد  پنج ش��نبه 

88498440سرويس اجتماعي

همي�ن چن�د روز پيش ب�ود ك�ه مع�اون وزير 
بهداشت با اشاره به مصرف سالانه 420 ميليون 
ليت�ر ال�كل در جامع�ه، اپيدم�ي بيماري ه�اي 
واگي�ر و همه گيري هاي�ي را كه ه�ر از گاهي از 
اين رهگذر در كش�ور اتف�اق مي افت�د، يادآور 
و متذكر ش�د كه گس�تره اين بيماري ها بس�يار 
زي�اد اس�ت. البته ايش�ان مدعي ش�د ك�ه به 
كنوانس�يون منع دخانيات جهان ق�ول داده ايم 
30 درصد مص�رف س�يگار را در اي�ران كاهش 
دهيم، ب�ا اين حال اكن�ون 65 هزار نفر س�الانه 
بر اثر مصرف س�يگار در كش�ور فوت مي كنند، 
سالي 65 ميليارد نخ س�يگار در كشور مصرف و 
10 هزار ميليارد تومان از پول مردم دود مي شود. 
هنوز چند روز از اين اعلام نظرها نگذش�ته بود 
كه وزارت بهداش�ت با رد آمار منتش�ر شده در 
برخي رس�انه ها در خصوص مصرف مش�روبات 
الكل�ي اعلام ك�رد: »اين آمار صحيح نيس�ت.«

 »وضعيت قليان از سيگار هم بدتر است و توزيع آن 
به سادگي صورت مي گيرد. مواد مخدر و معتادان، 
كارتن خواب ها، مبتلايان ايدز كه بر اثر تزريق مواد 
مخدر به ايدز مبتلا ش��ده اند از دردهاي اجتماعي 
جامعه اس��ت. ميزان ش��يوع ايدز در ك��ودكان كار 
40 درصد بيشتر از س��اير مردم است. آسيب هاي 
اجتماعي در جامعه از جمله افزايش طلاق، كودكان 
خياباني و زنان روس��پي جزو مواردي هس��تند كه 
مي توانند زمينه هاي همكاري مشترك قرار گيرند...« 
اينها صحبت هاي علي اكبر سياري، معاون بهداشت 
وزير بهداشت در نشست با مسئولان نيروي انتظامي 
است كه اقدامات كنترلي ناجا در بخش هاي گوناگون 
را موجب ارتقاي بهداشت و سلامت جامعه دانسته 
و خواه��ان بررس��ي زمينه هاي هم��كاري و انعقاد 

تفاهمنامه ش��ده ب��ود.  البته آمارهايي كه ايش��ان 
در همان نشس��ت ارائه كرد موج��ب واكنش هاي 
گوناگوني در جامعه شد كه برخي از آنها واقعا قابل 
پذيرش نبود.  بعد از صحبت هاي س��ياري، وزارت 
بهداشت در اطلاعيه اي آمارهاي ارائه شده از طرف 

ايشان را ناصحيح اعلام كرد. 
اين وزارتخانه در اطلاعيه خود آورد: »پيرو انتش��ار 
اخباري مبن��ي بر مصرف الكل در كش��ور به نقل از 
معاون بهداشت كه با ارائه آمار و ارقام غيرواقعي در 
برخي از رس��انه ها همراه بود، به اطلاع مي رساند به 
رغم افزايش پديده قاچاق، آمار ارائه شده به نقل از 
ايشان صحيح نمي باشد كه به احتمال زياد به طور 
سهوي درج شده است. بديهي است با توجه به حوزه 
مأموريتي ايشان )معاونت بهداشت( صرفا تأكيد بر 

س��وء مصرف و تأثيرات مخرب بر سلامتي مدنظر 
بوده است كه اين امر خود موجب نگراني در خصوص 
عوارض و آس��يب هاي حاد و مزمن ناشي از مصرف 
الكل بر ارگان هاي حياتي بدن خواهد بود، لذا مقادير 
ذكر شده در رسانه ها در خصوص ميزان مصرف الكل 
مورد تأييد وزارت بهداشت نمي باشد.« با اين حال 
گروهي فكر كردند وزارت بهداش��ت با اين اطلاعيه 
مي خواهد برخي آماره��ا را پنهان كند، اما حقيقت 
اين بود كه مصرف 420ميليون ليتر الكل در ايران با 

هيچ ضرب و تقسيمي جور درنمي آمد. 
   فاصله آمار با واقعيت

بر اساس گزارش هاي مستند شاخص مصرف الكل 
در جهان معمولا به صورت مصرف سرانه افراد بالاي 
۱۵ سال بيان مي شود. طبق گزارش سازمان بهداشت 

جهاني، مصرف سرانه جهاني الكل براي افراد بالاي 
۱۵ سال بين ۶ تا ۷ ليتر اس��ت. در اين ميان برخي 
كشورها نظير لهستان، پرتغال، روسيه، مجارستان، 
آلمان، اس��توني و جمهوري چك با مصرف س��رانه 
بيش از ۱2 ليت��ر بالاترين ميزان مص��رف الكل در 
جهان را دارند اما در كش��ورهاي مس��لمان عموماً 
ميزان مصرف سرانه الكل بين نيم تا 2/۵ ليتر )براي 
افراد بالاي ۱۵ سال( است. به نوشته او در اين ميان 
اگر عدد اعلام شده از سوي معاون وزير بهداشت براي 
ميزان مصرف الكل را مبنا قرار دهيم )420 ميليون 
ليتر در سال( و با توجه به اينكه جمعيت بين ۱۵ تا 
۶4 سال كشور حدود ۵2 ميليون نفر هستند، ميزان 
سرانه مصرف الكل در كشور براي افراد بين ۱۵ تا ۶4 
سال، بيش از هشت ليتر خواهد شد كه اين رقم دو 
ليتر بالاتر از متوسط جهاني است كه به هيچ عنوان 
با واقعيت هاي اجتماعي كشور تطابق ندارد و با هيچ 
عقل و منطقي نمي توان پذيرفت ميزان مصرف الكل 
در كشور ما با تقيدات مذهبي و فرهنگي مردم آن و 
همچنين با توجه به اين موضوع كه خريد و فروش 
مش��روبات الكلي در ايران ممنوع است و بر اساس 
قانون مجازات اسلامي در ايران، نوشيدن مشروب 
الكلي براي مسلمانان جرم محسوب مي شود چهار 
تا هش��ت برابر ساير كشورهاي مس��لمان و معادل 
كشورهايي نظير ارمنس��تان، بلغارس��تان، كانادا، 
قبرس، اكوادور، يونان و مكزيك باشد.  با اين تفاسير 
و با توجه به اينكه برخ��ي حرف ها و آمارها در مورد 
ايران نه تنها قابل قبول نيست بلكه وصله اش هم به 
اين كشور نمي چسبد، اما بجاست مسئولان محترم 
در صحبت ها و ارائه آمارهايشان قدري تأمل داشته 
باش��ند تا حداقل بهانه به دس��ت آناني كه منتظر 

سياه نمايي هستند، ندهند. 

كمي تأمل در ارائه آمار به نفع همه است 
آمار مصرف الكل در ايران با هيچ ضرب و تقسيمي نمي خواند 

وزيرآموزش و پرورش از اعلام جزئيات رتبه بندي معلمان تا 2 هفته آينده خبر داد

اصرار آموزش و پرورش بر رتبه بندي كه »رتبه بندي« نيست
وزي�ر آموزش و پ�رورش ترجي�ح داد حاش�يه رونماي�ي گزارش 
جهاني آموزش براي همه در روز گذش�ته را به اعلام خبر تصويب 
جزئيات ط�رح رتبه بن�دي معلمان ت�ا يك ي�ا دو هفت�ه آينده و 
اجرايي ش�دن آن از اول مهر اختصاص دهد؛ طرحي كه بس�ياري 
فاصله آن تا رتبه بندي واقعي و حرف�ه اي را زياد برآورد مي كنند. 
علي اصغر فاني در حاشيه سند رونمايي از گزارش جهاني آموزش براي 
همه گفت: جزئيات طرح رتبه بندي معلمان تا ي��ك يا دو هفته آينده 

تصويب و از اول مهر اجرايي مي شود. 
 وي افزود: طرح رتبه بندي در دستور شوراي توسعه مديريت در كشور 
است و فكر مي كنم تا يكي دو هفته ديگر در ش��ورا به تصويب برسد و 
پس از تصويب جزئيات را به اطلاع مي رسانيم و از اول مهر اجرايي شده 

و احكام صادر مي شود. 
اصرار بر اجراي ابلاغيه اخير هيئت دولت كه آموزش و پرورش ترجيح 
مي دهد آن را رتبه بندي معلمان بنامد، در حالي صورت مي گيرد كه اين 
ابلاغيه دوازده بندي با دلايلي كه بيشتر بر حوزه اجرا و تخصيص بودجه 
دلالت مي كرد، جايگزين سند 48 صفحه اي نظام رتبه بندي حرفه اي 

معلمان و جذب و تأمين منابع انساني كه در تابستان 92 تدوين شده 
بود قرار گرفت. 

از طرفي فاني در نخستين نشست خبري خود با اصحاب رسانه به عنوان 
وزير اذعان كرد كه تصميماتي كه در آموزش و پرورش گرفته مي شوند 
بايد كارشناسي و امتحان پس داده باشند زيرا توقف اجراي تصميمي 
كه در آموزش و پرورش گرفته مي شود به مراتب سخت تر و هزينه برتر 

است و به سادگي امكانپذير نيست. 
وي در عين حال در ابتداي وزارت خود بايدهايي را در سيستم مديريت 
آموزش و پرورش و در حضور رسانه ها تعيين كرد كه امروز و در جريان 
رتبه بندي معلمان، مجموع��ه تحت اداره او به بس��ياري از آنها پايبند 
نيست.  اين اظهارنظر وزير آموزش و پرورش در سال 92 است: »آموزش 
و پرورش جايي نيست كه وزير هر چه به نظر شخصي اش رسيد مطرح 
كند، بلكه بايد در لايه هاي مختلف آموزش و پرورش يك موضوع مطرح 
ش��ود و لايه هاي مديريتي و اجرايي در مورد آن موضوع توجيه شوند. 
علاوه بر اين تصميمات و حركات بايد مبتني بر پژوهش و تحقيق باشند 
نه اظهارنظرات فردي و ش��خصي.« وزير آموزش و پرورش در ابتداي 

دوران مس��ئوليتش رتبه بندي را يك ديدگاه مترقي در حوزه نيروي 
انساني دانست و داشتن يك نظام ارزيابي جامع را لازمه آن بر شمرد. 

اين در حالي اس��ت كه اصول تربيت اسلامي )در مواردي نظير انطباق 
با نظام معيارهاي اسلامي، اولويت تربيت اعتقادي، عبادي و اخلاقي، 
خردورزي و اعتدال(، معلمان فرهيخته و شايس��ته و متناس��ب با تراز 
اعتقادات اسلامي مي طلبد. همچنين ساحت هاي تربيتي تعريف شده 
براي آماده سازي فرد و جامعه، به منظور تحقق حيات طيبه نيز چنين 
نيازي را دو چندان مي كند. دس��تيابي به آثار تربيت و كسب مواردي 
نظير ارتقاي فرهنگ عمومي، كمك به ايجاد انسجام اجتماعي و وحدت 
ملي، تعليم و آموزش سواد و مهارت هاي اساسي زندگي و بسط عدالت 
اجتماعي نيز تأكيدي مج��دد بر ضرورت توجه وي��ژه، به اجراي نظام 
رتبه بندي حرف هاي معلمان)به منظور زمينه سازي و ايجاد انگيزه  بروز 

خلاقيت ها و توانمندي ها( بستگي دارد. 
بايد در نظر داشت كه نظام ارزيابي حرفه اي معلمان نمونه خارجي هم 
دارد و در مقايسه با رتبه بندي هاي منتهي به موفقيت در فرآيند تعليم 

و تربيت بايد جايي هم براي نمونه داخلي در نظر گرفت. 
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وزير بهداشت در نامه اي به وزير رفاه خواستار شد

رفع تبعيض در قانون ساعت كاري پرستاران بخش خصوصي 
اين عادت بخش خصوصي اس�ت كه براساس 
منافع عمل كن�د و ه�ر قانوني را ك�ه برايش 
بار مالي داش�ت زير پ�ا بگذارد. يك�ي از اين 
قوانين كاهش س�اعت كاري پرستاران است. 
به همين خاط�ر وزير بهداش�ت، در نامه اي به 
وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي اجراي كامل 
قانون ارتقاي بهره وري و كاهش ساعت كاري 
پرس�تاران را در بيمارس�تان هاي خصوصي، 
تأمين اجتماعي و نيروهاي مس�لح هماهنگ 
ب�ا بيمارس�تان هاي دولتي خواس�تار ش�د. 
اين بار هم مانند بسياري از قوانين ديگر كاركنان 
بخش هاي خصوصي ناكام مانده اند. ماجرا بر سر 
اجراي قانون ارتق��اي به��ره وري كاركنان نظام 
سلامت است؛ قانوني كه اصلي ترين دستاورد آن 
براي كاركنان اين بخش ها كاهش ساعت كاري 
است. بر اس��اس اين قانون س��اعت كار هفتگي 
شاغلان با توجه به س��ختي كار، سابقه خدمت و 
كار در نوبت كاري هاي غيرمتعارف، به تناس��ب 
در هفته حداكثر تا هشت ساعت بايد تقليل يابد. 
دولت مي تواند س��اعات كار بخش هاي دولتي و 
غيردولتي در نوبت هاي ش��ب و ايام تعطيل را با 
ضريب ۱/۵و در نوبت عصر با ضريب 2/۱ محاسبه 
نمايد و همچنين مش��مولان اين ماده اجازه كار 
بيش از دوازده س��اعت متوال��ي را ندارند اما اين 
قانون همچون بس��ياري از قواني��ن ديگر وزارت 
كار فقط در بخش دولتي اجرايي شد و پرستاران 
شاغل در بخش خصوصي از مزاياي چنين قانوني 
بي بهره ماندند. حالا با سپري شدن چند سال از 
ابلاغ و اجراي اين قانون در بخ��ش دولتي، وزير 
بهداشت دست به قلم ش��ده و براي رفع تبعيض 
ميان بخش دولتي و خصوصي با وزير رفاه مكاتبه 

كرده است. 
  گزارش هايي از اجرا نشدن قانون 

در اين نامه آمده است: حسب گزارش هاي واصله 
از سراسر كش��ور به معاونت پرستاري اين وزارت 
مبني بر عدم اج��راي قانون ارتق��اي بهره وري و 
برخي از مزاياي قانون كار در اكثر بيمارستان هاي 
خصوصي، تأمي��ن اجتماعي و نيروهاي مس��لح 

)مش��مولان قانون كار(، خواهشمند است ضمن 
بررس��ي موضوع، دس��تور فرماييد قانون مذكور 
و س��اير قوانين مرتبط ب��ا حوزه پرس��تاري در 

بيمارستان هاي مشمول قانون كار اجرا شود. 
   20درصد نيروي بيشتر با اجراي قانون 

محمد شريفي مقدم، دبيركل خانه پرستار درباره 
اين موضوع به »جوان« مي گوي��د: قانون ارتقاي 

بهره وري در س��ال 88 براي تمام كاركنان باليني 
نظام سلامت تصويب و در سال 89 و 90 در بخش 
دولتي اجرا ش��د. به گفته وي اين قانون ش��امل 
تمام افرادي كه بر سر بالين بيمار حاضر مي شوند 
همچون پرستاران،  ماماها و كاردان ها و كارشناسان 
فوريت هاي پزشكي مي شود و هم در بخش دولتي 
و هم بخش خصوصي و تأمين اجتماعي و نيروهاي 

مسلح لازم الاجراست. به گفته وي، بر اساس اين 
قانون با در نظر گرفتن مواردي همچون س��ختي 
كار،  سنوات و شيفت هاي كاري حداكثر تا هشت 
ساعت از ساعت كاري پرستاران و ديگر كاركنان 

مشمول اين قانون كاسته مي شود. 
شريفي مقدم بخش مهم ديگر اين قانون را ضريب 
متفاوت محاسبه شب كاري مي داند و مي افزايد: 
در بيمارس��تان ها اغل��ب از ش��ب كاري و كار در 
روزهاي تعطيل استقبال نمي ش��ود و نيروهاي 
با تجربه رغبتي به حضور در اين شيفت ها ندارند 
به همين خاطر هم در اين قانون بنا ش��د شيفت 
ش��ب و روزهاي تعطيل ضريب ۱/۵ برابر بگيرد. 
وي دليل س��ر باز زدن بخش خصوصي از اجراي 
اين قانون را بودجه و نياز به نيروي كاري بيشتر 
مي داند و تصري��ح مي كند: براي اج��راي قانون 
ارتقاي بهره وري كاركنان باليني نظام س��لامت، 
به 20 درصد نيروي بيش��تر نياز دارد و استخدام 
23 هزار پرستار كه در زمان دولت دهم مطرح شد 

براي اجراي همين قانون بود. 
  ضمانتي به تمكين بخش خصوصي نيست 

ب��ه گفته دبي��ركل خانه پرس��تار هرچند بخش 
دولتي از همان سال 89 اين قانون را اجرا كرد اما 
تأمين اجتماعي در سال 92 اجراي قانون ارتقاي 
بهره وري را آغاز كرد و بخش خصوصي و نيروهاي 
مسلح هم به رغم آنكه مشمول قانون كار مي شوند، 

هنوز به اجراي اين قانون تمكين نكرده اند. 
ش��ريفي مقدم با اش��اره به اينكه قان��ون ارتقاي 
بهره وري از همان ابتدا ب��ه بخش خصوصي هم 
ابلاغ شد، تأكيد مي كند: براي اجرايي شدن چنين 
قانوني لازم است وزارت بهداشت از ابزار نظارتي 
خود استفاده كند وگرنه ضمانتي وجود ندارد كه 

بخش خصوصي در اين باره تمكين كند. 
وي همچنين به بندي از اين قانون اشاره مي كند 
كه اين بار بخش خصوصي مجري آن اس��ت اما 
وزارت بهداشت به دليل كمبود نيرو آن را پيگيري 
نمي كند و آن به حس��اب آوردن پرستاري جزو 
مشاغل سخت و زيان آور و بهره گيري از ۱0 سال 

بخشودگي است. 

محمدرضا هاديلو
   گزارش 2

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
   خبر

 كنتور مشترك آب  
 تعارض با مديريت مصرف آب! 

ش��ايد بتوان به روش��ني ادعا كرد كه تمام يا اكثري��ت قريب به اتفاق 
دولت هايي كه بعد از انقلاب، سكان هدايت جامعه را در دست گرفتند، 
از علاج قبل از وقوع معضلات زيست محيطي ناتوان بوده اند و اقدامات 

آنها خلاصه شده در وقوع بحران بوده و به اصطلاح در دقيقه 90 !
نمونه اين مدعا، بحران بي آبي و كم آبي است كه مثل بختك شومي روي 

آرامش و  آسايش مردم، سايه انداخته!
اولين مورد هدررفت بيش از 30درصد از آب ش��رب شبكه هاي آبرساني 
تهران و بسياري از استان هاس��ت )بنا به اعتراف مسئولان استاني( كه به 
واسطه پوس��يدگي و قدمت خارج از اس��تاندارد آنها، حجمي بالغ بر يك 
سوم آب شرب و شيرين كشور به هدر مي رود و به رغم انتشار يك ساله اين 
آمارپرحاشيه، هنوز هيچ مسئولي به صورت جدي طرح يا راهكاري براي 
حل اين معضل پيشنهاد نكرده است و گويا منتظرند كه دقيقه 90بحران 

از راه برسد!
اما معضل دوم، قانون ناكارآمد و پرحاش��يه س��ازمان آب و فاضلاب است! 
قانوني كه به هر چند واحد آپارتماني )حتي يك مجتمع بزرگ با چندين 
واحد مسكوني و تجاري و اداري(، يك كنتور اختصاص مي دهد و سبب اين 
اقدام غيرمنطقي را كمبود دستگاه كنتوري مي داند كه ساليان درازي است 

در كشورهاي ديگر، نسل  اش برافتاده است! 
شايد همين امر موجب شده است كه مصرف آب در بخش خانگي و صنعت 
كشور ما، چهاربرابر استاندارد جهاني باشد كه اين امر بيانگر اتلاف منابع 
آب و اسراف بيش از حد منابع حياتي است. شست وشوي اتومبيل، حياط، 
آبياري باغچه ها، استحمام، لباسشويي و ظرفشويي و كولر از آب آشاميدني 
تصفيه شده است كه هزينه هاي سنگيني دارد، چراكه متأسفانه بسياري 
از خانواده ها به اين الزام و تعهد اخلاقي پايبند نيستند كه نه تنها به ميزان 
مصرف شان از آب لوله كشي استفاده كنند، بلكه در مصرف آب صرفه جويي 
كنند و اين صرفه جويي را براي رفاه فرزندان شان در آينده متصور شوند نه 
رقابت با همسايه اي كه مثلًا به اشتباه با آب شرب مشترك بين واحد هاي 

مسكوني، فرش، حيات يا بالكن خانه اش را شسته است. 
در اين ص��ورت جاي تذكر ب��ه خانواده اي ك��ه راه اش��تباه را رفته، دچار 
رودربايستي ش��ده و كار اشتباه همس��ايه متخلف را با شدت بيشتري كه 
منجر به مصرف آب بيشتر شده انجام مي دهد و اين يعني لحظه اي زودتر 

به لبه پرتگاه رسيدن! 
متأسفانه اين باور بيمار كه هزينه قبض آب به صورت مساوي بين همسايه ها 
تقسيم مي شود، هر واحد را مجاز مي داند كه بيشترين مصرف آب را داشته 
باشد. اين باور غلط نه تنها صاحبان اين باور را مديون مي كند، بلكه بحث 

اتلاف و هدررفت بي مورد آب را هم به دنبال خواهد داشت! 
پس مادامي كه كنتورهاي آب در آپارتمان ها تفكيك نشده و كنتورهاي 
مشترك جمع آوري نشود، هيچ گاه امر بسيار مهم صرفه جويي و مديريت 
مصرف آب، اتفاق نخواهد افتاد و آب ارزشمند در پاي اشتباه استراتژيك 

مسئولان و لجبازي شهروندان براي هميشه قرباني خواهد شد. 

   محمدرضا حافظي، رئيس جامعه خيرين مدرسه ساز كشور با اشاره به 
تفاهمنامه امضا ش��ده بين آموزش و پرورش و جامعه خيرين مدرسه ساز 
گفت: اين تفاهمنامه ايجاد ش��د تا در مناطق محروم زمينه س��ازي براي 
تحصيل دانش آموزان را فراهم كنيم و اين حرك��ت در آينده اثر مثبتي را 
ايجاد خواهد كرد. حركت ما حركتي روزافزون است و در ۵۵0 شهر كشور 
مجامع خيرين داريم و اين عزم ملي بوده و عهد و پيماني بين ملت و دولت 

منعقد است و وعده مي دهم از تلاش خودداري نكنيد. 
   س��عيد اوحدي، رئيس سازمان حج و 
زيارت، به اقدامات انجام شده و برنامه ريزي 
براي اعزام زائران به حج تمتع اش��اره كرد 
و گفت: زائران امس��ال با 2۵۵ پرواز از ۱9 
ايستگاه پروازي از اول ش��هريور تا بيست 
و شش��م ش��هريورماه به عربس��تان اعزام 
خواهند شد كه بازگش��ت اين افراد نيز از 

ششم مهرماه تا بيست و ششم همين ماه ادامه دارد. 
   عطاءالله سلطاني صبور، عضو كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس، با 
اعلام اينكه تنها ۱۵ درصد رشته هاي كنكور سراسري به دليل رقابت زياد 
ميان داوطلبان نياز به برگزاري آزمون دارد، گفت: تأثير سوابق تحصيلي در 
كنكور سراسري كه در حال حاضر 2۵ درصد است، سال آينده به 40 درصد 

مي رسد و در نهايت اين درصدها حذف و كنكور برداشته مي شود. 
   دكتر سيدمويد علويان، رئيس مركز شبكه هپاتيت كشور ضمن تشريح 
جريان ابتلاي گروهي از بيماران هموفيلي به بيماري هپاتيت C در پرونده 
موسوم به خون هاي آلوده گفت: اگر قرار اس��ت مقامي از كشور فرانسه به 
ايران سفر كند، بر اساس مس��تندات موجود علمي و به صورتي محترمانه 
مي توان تقاضا كرد كه به حقوق بيماران ايراني متضرر از فاكتورهاي خوني 

شركت فرانسوي توجه شود. 
   عباس صداقت، رئيس اداره پيشگيري از ايدز و بيماري هاي غيرواگير 
وزارت بهداشت با اشاره به افزايش آمار انتقال بيماري ايدز از طريق روابط 
جنس��ي مي گويد نگران تولد كودكان مبتلا به اين بيماري است و معتقد 

است كه بايد در اين زمينه آگاه سازي شود. 
   قنبري، معاون دانش��جويي دانش��گاه فرهنگي��ان با اع��لام اينكه ما 
بالغ بر ۶۵هزار دانش��جو به صورت پيوس��ته و ناپيوس��ته، كارشناس��ي و 
كارشناسي ارشد در 98 مركز علمي داريم و از آنجا كه رسالت ما خدمات به 
اين دانشجويان به صورت شبانه روزي است، تمركز ويژه اي در حوزه ورزش 
و تربيت بدني خواهيم داشت، گفت: دانشگاه فرهنگيان، يكي از بزرگ ترين 

المپيادهاي ورزشي كشور را ۱2 تا 2۶ مرداد برگزار مي كند. 
   مجتبي شاكري، عضو شوراي اسلامي ش��هر تهران گفت: مقام معظم 
رهبري دغدغه لباس ملي را داشتند كه در جلسه عفاف و حجاب گزارشي 
در اين خصوص ارائه شد كه به نظر بنده ش��هرداري نيز مي تواند برند مد 
و لباس را در ش��هر طراحي كند و افرادي را كه ذهن هاي خلاق براي اين 

طرح ها دارند جمع آوري و از آنان استفاده كند. 
   يك فعال حوزه زنان با بيان اينكه زنانه شدن فقر تعبيري علمي نيست، 
گفت: مسئولان بايد تصميمات كلان و اقدامات اجرايي خود را براي كاهش 
فقر زنان مشخص و از بازي با كلمات پرهيز كنند چون در غير اين صورت 

جز ايجاد احساس سرخوردگي در زنان، نتيجه ديگري حاصل نمي شود.

زهرا چيذري 
   گزارش يك 

ادامه چالش مترو ميان دولت و مديريت شهري 
 حل مشكلات حمل و نقل عمومي

 در ايستگاه ديپلماسي اقتصادي!
چالش ميان دولت و مديريت شهري در حالي ادامه دارد كه براي احداث 
مترو با توجه به اينكه ۵0 درصد از ساخت و سازهاي ريلي بايد توسط دولت 
پرداخت شود ولي هنوز دولت به اين تعهد خود عمل نكرده است.   اين در 
حالي است كه يك نماينده مجلس شورا  در خصوص حل مشكلات حمل 
و نقل عمومي معتقد است با ديپلماس��ي اقتصادي مشكلات حمل و نقل 

عمومي در آيند نزديك حل خواهد شد. 
تأكيد بر توسعه ش��بكه حمل و نقل عمومي به ويژه تكميل خطوط مترو 
مي تواند بستر گسترش و استفاده از حمل و نقل عمومي را افزايش دهد، به 
گونه اي كه بر اساس پيش بيني كارشناسان كلانشهر تهران نيازمند احداث 
۷40 كيلومتر مترو است. درباره آخرين وضعيت احداث مترو پايتخت ناصر 
اماني در يكصد و هفتاد و سومين جلسه علني ش��وراي شهر افزود: تاكنون 
ش��هرداري به تعهدات خود در س��اخت مترو عمل كرده است و ساخت و 

بهره برداري يك روندي است كه با هم انجام مي شود. 
   كاهش فاصله زماني حركت قطارها 

از سوي ديگر رئيس كميته حمل و نقل و ترافيك شوراي شهر تهران با اشاره 
به اينكه در حال حاضر ميانگين زمان فاصله دو قطار در خطوط مترو بين 
چهار تاشش  دقيقه است، گفت: طبق برنامه پنج ساله شهرداري اين زمان 

تا سال 9۷ به ميانگين 2/۵ دقيقه كاهش پيدا خواهد كرد. 
محسن سرخو در جلسه شوراي پايتخت به موضوع حمل و نقل و ترافيك 
در شهر تهران اش��اره كرد و گفت: در پايان سال 92 كلانشهر تهران ۱۵2 
كيلومتر خط مترو در دست بهره برداري داشت و ميانگين زمان فاصله دو 
قطار بين پنج تا شش دقيقه بود. پيش بيني توسعه مترو در برنامه پنج ساله 
تا سال ۱39۷ مبني بر بهره برداري س��الانه 30 كيلومتر خط جديد مترو 
اس��ت. ضمنا ۵0 كيلومتر خط متروي فرودگاه امام )ره( نيز كه به كمك 
دولت در دست احداث اس��ت، طي اين دوره به بهره برداري خواهد رسيد. 
اين در حالي است كه شهر تهران براي دسترسي هاي داخلي و همچنين 

دسترسي به شهرهاي پيراموني نياز به ۷40 كيلومتر مترو دارد. 
اما گزارش هاي داده شده از سوي شهرداري تهران حاكي از آن است كه در 
سال اول، برنامه هاي مصوب تحقق نيافته است، به طوري كه از 28 كيلومتر 
مترويي كه مي بايست در سال 93 به بهره برداري مي رسيد تنها ۱8 كيلومتر 

آن آماده شده است. 
   حل مشكلات با ديپلماسي اقتصادي

با اين حال عضو كميسيون صنايع و معادن مجلس شوراي اسلامي با اعلام 
اينكه مسائل و مشكلات بخش حمل و نقل عمومي از جمله عدم واردات 
برخي اقلام موردنياز اين بخش تا چند ماه آينده مرتفع مي ش��ود، گفت: 
تعامل عزت خواه با دنيا و توفيق در ديپلماس��ي سياس��ي، پلي است براي 
ديپلماسي اقتصادي كه مسائل و مشكلاتي همچون ممنوعيت واردات اقلام 
ممنوعه را حل و فصل مي كند. كمال الدين پيرمؤذن افزود: با افزايش ثروت 
ملي و گشودن دروازه هاي كشور و بها دادن به سه كلمه استاندارد، كيفيت 
و رقابت در توليد، مسائل و مشكلات بخش حمل و نقل عمومي نيز برطرف 
مي شود. وي در پايان با تأكيد بر اينكه ترديد ندارم محدوديت هاي موجود 
با تئوري نرمش قهرمانانه به زودي رفع مي شوند، خاطرنشان كرد: مسائل 
و مشكلات بخش هاي مختلف از جمله بخش حمل و نقل عمومي به لطف 

خدا در سال همدلي و همزباني دولت و ملت حل و فصل خواهد شد.

علي خدايي بيجاري بيژن يانچشمه 

 پوشش حمايتي 18 هزار كودك يتيم 
توسط بنياد بركت 

18 ه�زار ك�ودك يتي�م  بني�اد برك�ت تاكن�ون بي�ش از 
10 س�ال را در روس�تاهاي مناط�ق مح�روم كش�ور  زي�ر 
اس�ت. داده  ق�رار  خ�ود  حمايت�ي  پوش�ش  تح�ت 

به گزارش »جوان«، دكتر مس��عود س��عادت، مديرعامل بيمه بركت 
با اعلام اينكه حمايت از ايتام در روس��تاهاي مناطق محروم كش��ور با 
همكاري كميته امداد امام خميني )ره( و در چارچوب مأموريت هاي 
بنياد بركت انجام مي گيرد، گفت: در چارچ��وب اين طرح، هم اكنون 
تعداد يك هزار و 4۵4 كودك بي سرپرست روستايي زير ۱0 سال كه 
در مقطع حساس سني به لحاظ رشد فيزيكي و ذهني قرار دارند، تحت 

درمان رايگان بنياد بركت قرار دارند. 
وي تصريح كرد: بر اس��اس اعلام س��ازمان بهداش��ت جهاني، رش��د 
مهارت ه��اي كلامي، ش��نوايي و بينايي، كنترل احساس��ات، مهارت 
ارتباط با همسالان و نيز رشد جسمي در س��ال هاي قبل از دبستان و 
پيش دبستاني بروز مي يابد. به همين دليل ما در گام اول كودكان بيمار 
را كه در مناطق محروم تر س��اكن بودند، شناس��ايي كرديم و تاكنون 
توانسته ايم هزينه هاي درمان هزار و 4۵4 نفر از آنها را پرداخت كنيم. 

سعادت گفت: در چارچوب اين طرح، كودكان روستايي را كه نياز به درمان 
تخصصي تر داش��ته اند، به مراكز درماني پيشرفته معرفي كرده ايم. البته 
تمامي خدمات دندانپزشكي به اين افراد نيز به  طور رايگان ارائه مي شود.  
مديرعامل بيمه بركت تأكيد كرد: بر اساس بررس��ي هاي انجام گرفته، 
بسياري از كودكان زير ۱0 س��ال در مناطق محروم روستايي، از كمبود 
مصرف ريزمغذي ها رنج مي برند. به همين دليل، بنياد بركت بسته هاي 

ويژه  غذايي و دارويي به خانواده هاي افراد نيازمند تحويل مي دهد. 

دبيركل اتحاديه انجمن هاي اسلامي دانش آموزان: 
يادواره شيفتگان در 40 شهرستان برگزار مي شود

دبيركل اتحادي�ه انجمن هاي اس�لامي دانش آموزان با اش�اره به 
جزئيات ويژه برنامه هاي گراميداشت شهداي هفتم تير در اتحاديه 
انجمن هاي اسلامي دانش آموزان، از برگزاري يادواره هاي شيفتگان 
خدمت در طول سال تحصيلي در 40 شهرستان خبر داد و اعلام كرد 
نتيجه اين برنامه ها هفتم تيرماه سال ۹5 خود را نشان خواهد داد. 
به گزارش »جوان«، حامد علامتي در نشست خبري با اشاره به ديدار 
رهبر معظم انقلاب با خانواده هاي ش��هداي هفتم تير ك��ه قبل از ماه 
مبارك رمضان انجام گرفت، اظهار داشت: ايشان در اين ديدار نكاتي را 
درباره جايگاه شهداي هفتم تير بيان داشت كه اين نكات را در اتحاديه 
براي معرفي شهداي هفتم تير در نظر گرفتيم.  وي با بيان اينكه اتحاديه 
انجمن هاي اسلامي دانش آموزان با توجه به رسالت جريان سازي خود 
اقدام به معرفي ش��هداي هفتم تير كرده اس��ت، گفت: معرفي شهدا 
و تقويت روحيه ش��هادت طلبي از برنامه هايي اس��ت كه تحت عنوان 

»همكلاسي آسماني« مورد توجه اين اتحاديه صورت گرفته است. 
علامتي با اش��اره به اينكه برنامه يك س��اله اي را براي معرفي شهداي 
هفتم تير ويژه دانش آموزان اتحاديه انجمن هاي اسلامي دانش آموزان 
پيش بيني كرديم، افزود: سه محور در برنامه هاي هفتم تير مدنظر است 
كه شامل »معرفي شهداي هفتم تير«، »معرفي دشمنان انقلاب اسلامي 

به ويژه استكبار جهاني« و »اتحاد ملت ايران در برابر حوادث« است. 
وي ادامه داد: تدوين درسنامه هاي تش��كيلاتي تحت عنوان »تشكل 
حق« ويژه مسئولان انجمن اس��لامي مدارس پيش بيني شده است. 
ضمن اينك��ه درس��نامه هاي تربيتي نيز وي��ژه مربي��ان قرارگاه هاي 
دانش آموزي در دست تهيه است كه اصول و روش هاي تربيت صحيح و 

آسيب شناسي مسائل تربيتي از جمله سرفصل اين درسنامه است. 
علامتي از برپايي نمايش��گاه هاي مدرس��ه انقلاب در دهه فجر امسال 
خبر داد و گفت: در تمام 3 هزار نمايشگاه مدرسه انقلاب، غرفه اي را به 

معرفي شهداي هفتم تير اختصاص خواهيم داد. 

اجاره دادن داروخانه جرم است
مدي�ركل نظ�ارت و ارزياب�ي دارو و م�واد مخ�در در واكن�ش به 
اخب�اري مبني ب�ر تأس�يس داروخانه ه�اي اس�تيجاري و اجاره 
مدرك داروس�ازي با قيمت ه�اي چندصدميلي�ون توماني تأكيد 
كرد ك�ه اج�اره دادن داروخانه خ�لاف قوانين و ضوابط س�ازمان 
غ�ذا و دارو اس�ت، ج�رم محس�وب مي ش�ود و مج�ازات دارد. 
به دنبال اخباري مبني بر تأس��يس داروخانه هاي استيجاري و اجاره 
مدرك دكتراي داروسازي به دليل عدم توان مالي داروسازان در تأسيس 
داروخانه، دكتر مهدي پيرصالحي گفت: مدرك اجاره اي نداريم و اگر 
كسي در اين خصوص صحبتي مي كند، بي ترديد منظور وي داروخانه  
اجاره اي است.  وي در عين حال افزود: البته اجاره داروخانه ها نيز طبق 
قوانين و ضوابط س��ازمان غذا و دارو خلاف اس��ت و اگر ثابت شود كه 
داروخانه اي اجاره رفته است، به كميسيون مربوطه ارجاع شده و برخورد 

جدي با آن صورت مي گيرد. 


